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Council of Europe Secretary General Terry Davis: freedom 
of expression in Azerbaijan 
 
Strasbourg, 11.02.2009 - The European Convention on Human Rights 
guarantees the freedom to hold opinions and to receive and impart information 
and ideas without interference by public authority and regardless of frontiers.   
 
There can be no genuine freedom of expression and no genuine democracy if 
journalists are imprisoned for doing their work.  
 
I am increasingly concerned about the number of journalists being sent to prison 
in Azerbaijan, and I urge the Government of Azerbaijan to examine all these 
cases as a matter of urgency. 
 
I am also concerned about some of the constitutional amendments which will be 
put to a referendum in March and which may further restrict the freedom of 
media.  The proposed provisions for the protection of privacy are far too broad 
and may be used in ways contrary to the European Convention on Human 
Rights.  The Council of Europe is ready to provide advice about how the 
protection of privacy of individuals can be balanced with freedom of expression, 
but we only give advice if it is requested by the Government of a member state.  
 

Liberté d'expression en Azerbaïdjan : Déclaration de Terry 
Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe 
 
Strasbourg, 11.02.2009 - La Convention européenne des droits de l'homme 
garantit la liberté de défendre ses opinions et de recevoir et communiquer des 
informations et des idées à l'abri de toute ingérence des pouvoirs publics et sans 
considération de frontières. 
 
Il ne peut y avoir de véritable liberté d'expression ni de véritable démocratie si 
des journalistes sont jetés en prison parce qu'ils font leur travail. 
 
Je suis de plus en plus préoccupé par le nombre de journalistes emprisonnés en 
Azerbaïdjan et j'appelle le gouvernement de ce pays a examiné d’urgence 
chacune de ces affaires. 
 
Je suis également inquiet par certains des amendements à la constitution qui 
seront soumis à référendum en mars et qui risquent de limiter encore la liberté 
des médias. Les dispositions proposées pour protéger la vie privée vont bien 
trop loin et risquent de donner lieu à des utilisations contraires à la Convention 
européenne des droits de l'homme. Le Conseil de l'Europe est prêt à donner des 
conseils à ses Etats membres sur les moyens de concilier la vie privée des 
personnes et la liberté d'expression, mais il ne le fait qu'à la demande des 
gouvernements concernés. 


